
»مافي�اي دارو را نمي ت�وان ان�كار ك�رد«؛ اين 
جمله اي است كه محمد مهدي برادران، معاون 
صنايع وزارت صمت در گردهمايي سنديكاي 
توليدكنندگان مواد اوليه و دارويي به آن اعتراف 
كرد! مافياي دارو از جمله موضوعاتي است كه 
سال هاست گاهي در گوش�ي و گاهي در عيان 
و در ميان تيتر رس�انه ها مي ت�وان رد پايش را 
جس�ت وجو و پيدا كرد؛ امري كه گاهي وقت ها 
كارشناسان و حتي برخي از مسئولان بر آن صحه 
مي گذارند و برخي ديگر آن را انكار مي كنند، اما 
پابرجايي ناصرخس�روهاي حقيقي و مجازي و 
پيدا شدن داروهاي كمياب و ناياب در بازارهاي 
غير رس�مي و برخي حركت ه�اي هماهنگ در 
توليد يا توليد نكردن داروهاي�ي خاص اثبات 
مي كند حرف معاون صنايع وزارت صمت درست 
است و به راستي نمي توان مافياي دارو را انكار 
كرد، اما اين مافياي دارو چه كس�اني هستند؟

حكايت مافي��اي دارو ماجراي تازه اي نيس��ت. 
مافيايي قدرتمند كه بازار دارويي را در دست دارد 
و مي تواند هر كاري بكن��د، اما وقتي كمبودهاي 
دارويي برجسته تر مي ش��ود و مثل سال گذشته 
اين كمبودها به داروهاي ساده اي همچون كمبود 
و نبود ش��ربت سرماخوردگي و اس��تامينوفن يا 
مثل امسال به شيرخش��ك بچه هاي شيرخواره 
مي رسد، بيشتر پاي مافيا به ميان كشيده مي شود. 
مافيا و امضاهاي طلايي و حواشي و ماجراهايي كه 
تاكنون وزراي بهداش��ت و رؤساي سازمان غذا و 
دارو هاي مختلف بارها قول جمع كردن بساطشان 
را داده اند، اما اين مافيا همچنان وجود دارد و نبض 

بازار دارو را در دست گرفته است. 

  ارزي ك�ه خ�رج داروه�اي بدنس�ازي 
مي شود!

 محمد مهدي ب��رادران، معاون صناي��ع وزارت 
صمت در گردهمايي سنديكاي توليدكنندگان 
مواد اوليه و دارويي با اش��اره به اينكه بيش از ۹۷ 
درصد در تولي��د دارو و ۷۰ درص��د در مواد اوليه 
خودكفا هستيم، ادامه داد: » بايد به موضوع دارو به 
عنوان صنعت نگاه كنيم و براي اينكه اين صنعت 

به خوبي دنبال شود، نيازمند دولت است.«
از ن��گاه وي وقت��ي دارو به عن��وان يك صنعت 
ديده شود، امكان رقابت با رقباي داخلي و خارجي 
فراهم و بازاريابي داخل��ي و بين المللي محقق و 

منجر به كاهش ارزبري مي شود. 
وي با عنوان اين مطلب كه صنع��ت دارو در پنج 
حوزه از سوي دولت حمايت مي شود، افزود: » هدف 
از اجراي طرح داروياري، كاهش وابستگي به ارز و 
واقعي شدن قيمت دارو بود كه اجراي ناقص آن، 
باعث مي شود به اهداف طرح نرسيم.« برادران با 
اشاره به ارز ۲۸ هزار توماني كه براي دارو پرداخت 
مي ش��ود، گفت: »همين موضوع هم محل بحث 
است و هنوز خبر داريم در جاهايي همچنان ارز 

۴هزارو۲۰۰ توماني گير كرده است.«
وي بر تشديد نظارت ها در تخصيص ارز تأكيد و 
تصريح كرد: »اگر نظارت نباشد، با ادبيات رقابتي و 

شفافيت فاصله مي گيريم.«
معاون وزير صمت با عنوان اين مطلب كه سابقه 
دشمني در صنعت دارو را ديده ايم، گفت: » وقتي 
به سختي صادرات دارو را انجام مي دهيم، نبايد به 
راحتي ارز مورد نياز كشور براي واردات مكمل هاي 
بدن سازي صرف شود، اما نگاه هاي واردات محور 
در اتاق بازرگاني غلبه كرده و نبايد اتاق بازرگاني 

واردات محور باشد.«
معاون صنايع وزير صمت خاطرنش��ان كرد: »در 
كنار دولت بخش خصوصي نقشي تعيين كننده بر 

عهده دارد؛ چه در مواد اوليه و چه توزيع دارو.«
بنا به تأكيد برادران بايد از پتانسيل مراكز علمي 
استفاده كنيم؛ ضمن اينكه راهبر ديگر راهبردي 
اتصال غذا و داروس��ت.  وي با بيان اينكه برخي 
شركت هاي غذايي در دارو ورود كرده اند، تصريح 
كرد: » اگر در حوزه غذا دقت بيشتري مي كرديم، 

امروز آنقدر درگير دارو درمان نبوديم.«
به گفته معاون وزير صم��ت، اتصال زنجيره دارو 
به زنجيره شيمي و پتروش��يمي راهكار ديگري 
اس��ت كه تفاهمنامه هايي در اين خصوص امضا 
شده اس��ت.  طبق تأكيد برادران اگر اين زنجيره 
كامل ش��ود مي تواند مؤثر باش��د. معاون صنايع 
وزارت صمت افزود: » نگاه دولت كلان نگر است 
و بايد با ادبيات رقابت��ي البته در كنار هم فعاليت 
كنيم. ما از س��ال آينده آمادگ��ي داديم تا توليد 
شيرخش��ك افزايش يابد و ديگر واردات نداشته 

باشيم.«
  حمايت از واردكنندگان

فرامرز اختراعي، رئيس هيئت مديره سنديكاي 
توليد كنندگان مواد دارويي از ديگر مهمانان اين 
نشست بود. وي حمايت از واردكنندگان دارو را 
عامل نابودي صنعت توليد دارو در كشور دانست. 
اختراعي با بيان اينكه ۷۱درصد مواد مصرفي دارو 
را توليد مي كنيم با انتقاد نسبت به واردات بي رويه 
دارو   افزود: » ظاهراً كسي بخواهد توليد ملي كند 
بايد توليد داخلي را فراموش كنيم و از خارج وارد 

كنيم، چون آنها ارزان تر مي دهند.«
وي در ادام��ه انتق��اد ب��ه تس��هيل واردات 

داروگفت: » وقتي افتخ��ار مي كنيم ارزش افزوده 
كالاي خارجي را ح��ذف مي كنيم؛ توليد كننده 

داخلي چطور توليد كند.«
 از نگاه وي متأسفانه ش��رايط براي واردات دارو 
تس��هيل ش��ده و همين موضوع باعث مي شود 
توليد كننده داخلي دارو نتواند به توسعه صنعت 
داروسازي فكر كند. اختراعي تاكيد كرد: » سازمان 
غذا و دارو عملًا براي تش��ويق واردات دارو اقدام 
مي كند و اين در حالي اس��ت كه توليد كنندگان 
مواد مؤثره داروي��ي، از حماي��ت لازم برخوردار 

نيستند.«
رئيس هيئت مديره س��نديكاي توليدكنندگان 
مواد دارويي در اثبات تسهيل واردات دارو اينگونه 
توضيح داد: » تعرفه گمركي واردات دارو كه يك 
درصد اس��ت و ح��ذف ماليات ب��ر ارزش افزوده 
براي واردات دارو  باعث ش��ده ك��ه امكان رقابت 

توليد كنندگان داخلي از بين برود.«
به گفته وي توليد كنندگان مواد اوليه دارويي فقط 
بابت واردات مواد مؤثره ارز حمايتي كه همان ارز 
۲۸ هزار توماني است، مي گيرند و مابقي نيازهاي 

توليد را با ارز ۵۰ هزار توماني تأمين مي كند. 
از ن��گاه رئي��س هيئت مدي��ره س��نديكاي 
توليدكنندگان م��واد داروي��ي،  وارد كننده دارو 
نس��بت به توليد كننده مواد اوليه دارويي امتياز 

برتر دارد. 
اختراعي تأكيد كرد: » متأسفانه شرايط واردات را 
تسهيل كرده اند و مي بينيم كه سازمان غذا و دارو، 

شركت ها را تشويق به واردات فوريتي مي كند.«
 درخشش صنعت دارو در دوران كرونا 

 رئيس س��نديكاي توليدكنندگان مواد دارويي 
كشور در ادامه به پيش��رفت هاي صنعت دارويي 
كش��ور هم اش��اره اي داش��ت و از افزايش توليد 
مواد مؤثره دارويي از ۴۳۰ قلم در دو س��ال اخير 
به ۵۲۱ قلم خبر داد و گفت: » ۶۵۰ ميليون دلار 
صرفه جويي ارزي هر س��ال در حوزه مواد مؤثره 

دارويي در كشور داريم.«
به گفته وي اكنون شركت هاي توليدي در حوزه 
مواد مؤثره دارويي كشور به مراحل فني و تكنيكي 
خود رسيده اند و حدود چهار قلم توليد پرتوشيمي 
ارزش افزوده خوبي داش��ته و مش��كلي از لحاظ 

امكانات نداريم. 
اختراعي با اش��اره به اينكه حدود ۷۲ ش��ركت 
مواد مؤث��ره دارويي در كش��ور فعالي��ت دارند، 
گفت: » ح��دود ۷۲ درصد نيازهاي م��واد مؤثره 
دارويي در كش��ور توليد مي ش��وند و ارزش فني 
توليد مواد دارويي مؤثره در كش��ور ما در صنعت 
داروسازي بايد مورد توجه قرار گيرد، زيرا ويروس 
كرونا نش��ان داد م��واد مؤثره داروي��ي در بهبود 
بيماري ها مؤثر اس��ت و در اين زمين��ه در ميان 

كشورهاي مختلف خوش درخشيديم.«
وي تصريح كرد: »مواد دارويي به دليل استراتژيك 
بودن و اهميت آن در بخش درمان بايد مورد توجه 
قرار گيرد، زيرا در دني��ا ظرفيت هاي توليد مواد 
مؤثره دارويي وج��ود دارد كه مي توانيم با كمك 
شركت هاي دانش بنيان و داروسازان اين مواد با 
كيفيت و قيمت پايين توليد شود و در بازارهاي 

بين المللي رقابت داشته باشيم.«

معاون شهردار در نشست خبري: 

ظرفيتبهشتزهرا)س(تكميلشدهاست

مافياي غير قابل انكار دارو 
حمايت از واردكنندگان دارو عامل نابودي صنعت توليد دارو در كشور است

معاون خدمات ش�هري شهرداري     از شهر
ظرفي�ت  تكمي�ل  از  ته�ران 
بهش�ت زهرا)س( خبر داد و گفت: ما بايد مكان جديدي را در 

اطراف تهران براي تدفين اموات در نظر بگيريم. 
حسين نظري در نشس��ت خبري كه در موزه فرش تهران برگزار 
ش��د، گفت: برنامه ريزي هاي لازم براي نگهداش��ت شهر، آمادگي 
در برابر ن��زولات و بارش ها، نورپ��ردازي، توس��عه ميادين ميوه و 
تره بار، س��اماندهي دستفروش��ان، ارتقای س��طح خدمات ايمني 
و محيط زيس��ت و ط��رح توس��عه و ارتقای س��طح خدم��ات در 
بهشت زهرا)س( انجام شده است.  وي به ساماندهي دستفروشان 
در چهاررا ه وليعصر اشاره كرد و گفت: قرار است در نيمه اول دي در 

اين محور ساماندهي شده و به نقطه ديگري بروند. 
معاون خدمات شهري ش��هرداري تهران به موضوع سگ گرداني 
در تهران اش��اره كرد و گفت:  برخي از شهروندان سگ هاي خود را 
در شهر مي گردانند و وضع فجيعي دارد، در كشورهاي ديگر براي 
سگ گرداني قانون و قواعد دارند و بحث هاي مراقبتي و بهداشتي 
شهر با كسي اس��ت كه اين فعل را انجام مي دهد، اما در تهران اين 
موضوعات رعايت نمي شود و تمام موضوعات سگ گرداني گريبانگير 

مديريت شهري مي شود. 
  ارتقاي كيفيت محصولات ميادين ميوه و تره بار 

نظري در بخش ديگری از سخنانش به توسعه ميادين ميوه و تره بار 
اش��اره كرد و گفت:  ارتقای كيفيت محص��ولات و ارائه محصولات 
با قيمت مناسب در دستور كار اس��ت و همچنين بايد غرفه داران 
رفتار خوب و مناسب داشته باش��ند، در غير اين صورت با پيمانكار 

برخورد مي شود. 
به گفته وي، لباس هاي مناسبي براي كاركنان ميادين در نظر  و براي 

رفاه شهروندان برنامه  ريزي صورت گرفته است. 
وي در خصوص اقدامات سازمان آتش نشاني گفت:  كاهش رسيدن 
به زمان حادثه در دستور كار است و همچنين تعداد ساختمان هاي 

ناايمن هم كاسته شده است. 
معاون شهردار تهران به موضوع بهشت زهرا و ارائه خدمات با هزينه 
كم اشاره كرد و گفت:  مقايسه اي با ساير كلانشهرها صورت گرفته 
و گفته شده كه خدمات بهشت زهرا)س(  ارزان تر است، البته بنده 
گفتم مستندات تهيه شود تا قابل ارائه در شورا باشد.  وي به موضوع 

رفت و روب و پسماند اش��اره كرد و گفت: مناقصاتي برگزار شده و 
بحث الكترونيكي شدن صورت وضعيت ها با همكاري فاوا در دستور 

كار است. 
 طرح دانشگاهي تم رنگ در شهر

نظري به موضوع تم رنگ در ش��هر اش��اره كرد و گف��ت:  براي اين 
موضوع با يكي از دانشگاه هاي معتبر قراردادي بسته شده است، اما 

تم رنگي با رويكرد حفظ رنگ اصيل انجام شود. 
وي به موضوع ش��هربان و حريم بان اش��اره كرد و گفت:  براي اين 
موضوع برنامه ريزي ص��ورت گرفته و حريم به صورت هوش��مند 

كنترل مي شو د. 
نظري در بخش ديگری از س��خنانش به كمربند سبز تهران اشاره 
كرد و گفت: امسال ۲ هزار هكتار به فضاي سبز اضافه مي شود و با 

اين اقدام اجازه ساخت و ساز در حريم داده نمي شود. 
وي همچنين به بوستان چهارباغ با مساحت حدود ۴۵ هكتار اشاره 
كرد و گفت: اين بوس��تان در پهنه ش��مالي مصلاي تهران است و 
يك پل ارتباطي است و اين پل رو به قبله است و در زمان برگزاري 
نمازها مي توان با اين پل اتصال برقرار و مردم مي توانند در چهارباغ 

نماز بخوانند. 
نظري همچنين به احيا و بازسازي دره فرحزاد اشاره كرد و گفت:  در 
اين محل قبلًا معتادان متجاهر حضور داشتند، اما در حال نوسازي و 

بهسازي شده و قرار است به يك قطب گردشگري تبديل شود. 
وي در خصوص هماهنگي بين دستگاه  ها در زمان بارش باران و برف 
گفت: با پليس جلساتي داشته ايم تا بتوانيم اقدامات مناسبي را در 

هنگام بارش ها انجام دهيم. 

معاون شهردار تهران به پاييز ديررس در تهران اشاره كرد و گفت: 
 هنوز برگ ها روي درختان هستند و وقتي برف مي آيد، كار را دشوار 

و سخت مي كند. 
 وي ادامه داد:  ما از مناطق سناريوي مناسب خواسته ايم تا بتوانيم 

براي هر خيابان برنامه ريزي كنيم. 
وي ادامه داد: قرارداد پيمانكار برف روبي چهار ماهه است و وظايف 

آنها مشخص است و قرار است آمادگي لازم را داشته باشند. 
 خيابان سي تير جابه جا نمي شود

وي در خصوص جابه جايي خيابان س��ي تير گفت: برنامه اي براي 
جابه جايي خيابان س��ي تير نداريم، البته ع��ده اي مخالف حضور 
اغذيه فروشان در خيابان سي تير هستند، اما فعلًا برنامه اي نداريم. 
وي در پاس��خ به پرس��ش ديگري در خصوص وضعيت نامناسب 
زباله در تهران گفت: براي ما هم مطلوب نيست، اما بنده هر جايي 
از مناطق بروم و مشكلي باشد، برخورد مي كنم، شايد نمره بالايي 

نگيريم، اما تلاش مي كنيم به وضعيت مطلوبي برسيم. 
وي به خبرن��گاران قول بازديد س��رزده از برخي مناط��ق را داد و 
همچنين تأكيد كرد: قرارداد پيمانكاران تغيير كرده و شايد برخي 

پيمانكاران كه در قراردادهاي جديد نيستند، كارشكني كنند. 
نظري ادامه داد: مدير عامل سازمان پس��ماند در خبري گفته بود 
يك ماهه مشكل نظافت شهر را برطرف مي كنند كه البته اين خبر 
نس��نجيده بود، اما ما قراردادهاي جديد را ابلاغ كرده ايم و بايد به 
موضوع منصفانه نگاه كنيم، نمره ما شايد ۲۰ نباشد، اما ۱۵ است. 

وي در خصوص جزئيات قراردادهاي جديد گفت: قبلًا هر ناحيه يك 
قرارداد داشت، اما در حال حاضر هر منطقه يك قرارداد دارد و گاهی 
سه منطقه با يك پيمانكار قرارداد مي بندند و با اين كار پيمانكاران 
قوي وارد مي شوند و ما هم بهتر مي توانيم موضوع را رصد و نظارت 

را بيشتر مي كنيم. 
 ظرفيت بهشت زهرا تكميل شده است

وي در خصوص ساخت آرامس��تان جديد براي تهران گفت: شهر 
تهران ديگر حريم��ي برايش باق��ي نمانده يا حريم ه��ا تبديل به 
ش��هرك ش��ده يا شهرس��تان يا از تهران جدا شده است. ظرفيت 
بهشت زهرا)س( پر شده اس��ت و ما بايد براي تدفين اموات فكري 
كنيم، البته زمين هايي را در اطراف ته��ران در نظر گرفته ايم و در 

حال انجام اقدامات هستيم. 

 كلاس درس دانش آم��وزان اس��تان ته��ران براي امروز سه ش��نبه 
۲۸آذرماه هم به صورت مجازي داير خواهد بود. 

 كمك هاي نقدي مردم ايران به مردم غزه از طريق هلال احمر از ۱۱۱ 
ميليارد تومان عبور كرد. 

 معاونت بهداشت وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش پزشكي اعلام 
كرد: ۱۷ ميلي��ون و ۳۵۲ ه��زار و ۳۵۸ نفر تا ام��روز در »پويش ملي 
سلامت« در زمينه بيماري هاي پرفشاري خون و ديابت در سطح كشور، 

غربالگري شده اند. 
 وزير آموزش و پرورش گفت: طرحي در س��ازمان نوسازي مدارس 
به نام شهيد والامقام روح الله عجميان وجود دارد كه بر اساس آن ۱۰۰ 

هزار كلاس درس شاداب سازي شده اند. 
 وزير بهداشت با بيان اينكه وضعيت موجودي شيرخشك در كشور 
بس��يار بهبود يافته اس��ت، گفت: در حال حاضر شيرخشك با قيمت 
مصوب قبلي و با ارائه كد مل��ي نوزاد و ثبت UID در س��امانه تي تك، 

عرضه مي شود. 
 اولين كلينيك درمان زخم كشور به كمك فناوري پلاسماي سرد در 
بيمارستان شهيد مفتح ورامين با همكاري شركت دانش بنيان توسعه 
فناوري پلاسما با حضور رئيس سازمان انرژي اتمي كشور افتتاح شد. 

 معاونت بهداشت وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش پزشكي اعلام 
كرد: ۱۷ ميلي��ون و ۳۵۲ ه��زار و ۳۵۸ نفر تا ام��روز در »پويش ملي 
سلامت« در زمينه بيماري هاي پرفشاري خون و ديابت در سطح كشور، 

غربالگري شده اند. 
 سازمان بيمه سلامت از رايگان ش��دن خدمات توانبخشي بيماران 

MPS خبر داد. 

 بيش از ۳۰۰ نفر از كادر پزش��كي و درماني از آغاز جنگ در غزه به 
شهادت رسيده اند. 

 هيئت منصفه دادگاه هاي سياسي و مطبوعاتي بعد از مجرم دانستن 
مدير مس��ئول پايگاه خبري ركنا در پرونده مرحوم مهرجويي، مجدد 
وي را به علت انتشار خبر خلاف واقع در پرونده داروهاي خاص مجرم 

شناخته است.  
 مع��اون محيط زيس��ت طبيعي و تنوع زيس��تي س��ازمان حفاظت 
محيط زيس��ت گفت: در مجموعه توران و زيس��تگاه هاي اطراف آن، 
هرگونه نقل و انتقال يا تفاهمنامه اي كه سازمان منعقد كند، هدف اصلي 
و مهم آن تقويت طعمه هاي يوزپلنگ و تأمين امنيت زيستگاه هاي آن 

در منطقه است. 
 مجيد نوري، فرزند حميد نوري زنداني سياسي ايران در سوئد گفت: 
چندين بار از تلويزيون س��وئد درخواس��ت كرديم كه با حميد نوري 
مصاحبه كند، اما در پاسخ اعلام كردند كه در حيطه كاري آنها نيست، 

اما از طرف ديگر با نرگس محمدي مصاحبه مي كند. 
 دادستان كل كشور گفت: ضروري اس��ت تمامي اركان دولت توان 
خود در راس��تاي تخصيص و تجميع منابع اع��م از منابع مالي، زمين 
ارزان قيمت، زير ساخت و ساير مصالح و ملزومات جهت سرمايه گذاري 

در ساخت و ساز مسكن هاي مناسب را به كار گيرند. 
 ساماندهي اتباع خارجي مجاز در كشور در رابطه با حوزه دانشجويي 

توسط سازمان ملي مهاجرت در حال انجام است. 
 رئيس كميته علمي و حقوقي كارگروه استاني دادگاه علني برخط 
دادگستري استان تهران از برگزاري سه دادگاه علني برخط در مجتمع 

قضايي شهيد بهشتي تهران در يك روز خبر داد. 
 مدير عامل شركت نوسازي و عمران چيتگر گفت: از زمان ورود اولين 
گله مرغان مهاجر به درياچه چيتگر زمان زيادي نگذشت كه خبر رؤيت 

آنها در اراضي عباس آباد منتشر شد. 

وظيفه  همه جانبه  زنان 
در پيشرفت جامعه

»من از بانوان كش��ورمان چ��ه خانم هايی كه در ح��ال تحصيلند، چه 
خانم هايی ك��ه فارغ التحصيلند، چ��ه خانم هايی ك��ه در فعاليت های 
سياس��ی و اجتماعی و خدماتی حضور دارند، چ��ه خانم هايی كه در 
بخش های مختلف مسئولند و مسئوليت هايی دارند و چه خانم هايی كه 
در خانه ها هستند، اما دلشان به نور و روحيه  انقلاب زنده است و محيط 
خانه ها را محيط اس��لامی نگه می دارند، خواه��ش می كنم كه در باره  
نقش  زن مسلمان در پيش��رفت جامعه  خودش��ان، باز هم فكر كنند. 
در باره  تشكل های سياسی، كارهای علمی، خدمات ارزشمند، بالابردن 
سطح معرفت و معلومات و ايستادگی در مقابل دشمنان در همه   مراكز و 

ميدان هايی كه ايستادگی در آنها مؤثر است، فكر كنند.« 
متن بالا توصيه و درخواس��ت مقام معظم رهبري به عنوان مهم ترين 
نظريه   پرداز و رهبر گفتمان انقلاب اس��لامي از زنان ايراني است. اين 
بيان به نوعي ايجاد وظيفه و مس��ئوليت در مورد نق��ش مهم زنان در 
ابعاد مختلف جامعه و نيز اهميت دادن به نقش آفريني زنان است. مقام 
معظم رهب��ري از زنان مي خواهند تا در هر فضا و مس��ئوليتي كه قرار 
دارند، توجه داشته باش��ند كه براي رشد و پيشرفت جامعه چه نقشي 

مي   توانند ايفا كنند. 
اين توصيه  چند پيام مهم دارد. ابتدا اينكه ايشان براي نقش آفريني زنان 
حدود مش��خص نمي   كنند. در وظيفه و نقش زنان در پيشرفت كشور 
اس��تعداد و حيطه  فعاليت انحصاري وجود ندارد. هر زني با استعداد و 
محيطي كه مي تواند فعال باشد، بايد ابتدا به اثر بخشي خود فكر كند. 
پس حتي اگر قرار است تحت عنوان زن تراز انقلاب اسلامي به تبيين 
شاخص هاي زنان الگو بپردازيم يا الگوي سوم زن تعريف كنيم، نبايد اين 
شاخصه ها را به صورت ديكته و از بالا به پايين ابلاغ كنيم. اين امر بسيار 
مهم است. همان طور كه هر فردي اثر انگشت خاص خودش را دارد. هر 
فردي امتيازات و استعدادهاي منحصر به فرد خود را دارد و از سوي ديگر 
هر فردي در يك محيط به خصوص رشد و زندگي مي   كند. اين مسائل 
موجب مي   شود تا نسخه و الگوي رش��د و فعاليت حتي دونفر در يك 
خانواده مثل يكديگر نباشد؛ پس ما نبايد انتظار داشته باشيم كه براي 
تدوين يك الگوي عملياتي يا تعيين شاخصه هاي كلي رشد و فعاليت 

زنان به يك چارچوب واضح و خط كشي دقيق از رفتارها برسيم. 
همان طور كه از بيانات مقام معظم رهبري برداش��ت مي   ش��ود و اين 
فرمايش��ات را مي   توان به نوعي س��ند يا مرجعي ب��راي تعيين نگرش 
گفتمان انقلاب اسلامي به زنان دانست، قبل از هر چيزي براي تعريف 
شاخصه هاي رشد زنان در اين گفتمان بايد مشخص كرد كه اين زنان 
نبايد از محدوديت زن سنتي يا زن صرفاً اجتماعي رنج برند. در گفتمان 
انقلاب اس��لامي هر زني با توجه به محيطي كه در آن به س��ر مي   برد، 
مي   تواند مفيد باشد. دقيقاً نقطه مقابل تفكر زن غربي كه سعي مي   كند 
زن را از فعاليت در محيط هاي فطري و مطابق با طبيعت وي دور كند. 
نيز بر خلاف آنچه در زن سنتي شرقي با آن مواجه هستيم كه زنان را 
از دخالت در امور مردانه نهي مي   كند كه اين امور مردانه ش��امل تمام 
تصميم   گيري ها مي   شود. اتفاقاً در اينجا نقطه  آگاهي و تصميم گيري به 
دست خود زنان است. اين زنان هستند كه مشخص مي   كنند در محيطي 
كه قرار دارند بدون هنجار شكني و بدون احس��اس نقص يا برتري در 
محيط و استعداد خاص ديگري از چه مسيري، نه براي رشد فردي كه 
براي پيشرفت جامعه برخوردار هس��تند. بايد به مطالعه  سياست ها و 
تفكرات انديشمندان ديگر پرداخت تا بفهميم اين نگرش به موفقيت و 

حس آزادي در انتخاب هاي زنان از چه اهميتي برخوردار است. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

رئيس قوه قضائيه:  

فناوري هاي روز جرائم را کاهش می دهد
رئيس ق�وه قضائيه گف�ت: اگر تح�ول مي خواهيم و اگ�ر خواهان 
»كاهش وقوع برخ�ي جرائم« و »پيش�گيري از برخ�ي جرائم« و 
»كاهش ورودي ها به دستگاه قضا« و همچنين »تقليل فرآيندها« 
هس�تيم، ناگزيريم ك�ه به س�مت توس�عه و بس�ط بهره گيري از 
فناوري هاي روز برويم و در اين عرصه تأخير و تعلل نداشته باشيم. 

حجت الاسلام محسني اژه اي، طي س��خناني در نشست شوراي عالي 
قوه قضائيه، ضمن اشاره به حضور پر شور و شعور مردم ايران اسلامي در 
مراسمات عزاداري حضرت فاطمه زهرا )س( و همچنين تشييع پيكر 
مطهر شهداي گمنام  اظهار كرد: خداوند را بي نهايت به سبب بهره مندي 
از چنين مردم متدين و قدرشناسي سپاس��گزاريم و از خداوند متعال 
مسئلت داريم كه به بركت اين ش��هدا، به ما توفيق خدمت به مردم را 
عنايت فرمايد تا بتوانيم اين مسئوليت سنگين را كه بر دوش ماست به 

نحو احسن اجرا كنيم و به اسلام و شهدا اداي د ين كنيم. 
رئيس دستگاه قضا در ادامه شهادت ش��هيد مفتح و روز وحدت حوزه 
و دانش��گاه را گرامي داش��ت و گفت: اتحاد و پيون��د و قرابت ميان دو 
بخش عظيم فرهنگي و دانش محور يعني حوزه و دانش��گاه، از جمله 
دس��تاوردهاي مبارك انقلاب اسلامي اس��ت كه بايد اين دستاورد را 
هر چه بيشتر پاس داش��ت و در جهت غناي آن اقدامات منسجم تري 

را ترتيب داد. 
رئيس ق��وه قضائي��ه در ادام��ه با اش��اره به جناي��ات س��بعانه اي كه 
صهيونيست ها عليه مردم غزه مرتكب مي ش��وند، گفت: اين جنايات 
صهيونيس��ت ها عليه مردم غزه اگر نگوييم بي نظي��ر، در طول تاريخ، 
كم نظير اس��ت؛ صهيونيس��ت ها با حمايت امريكا، وحش��يانه ترين و 
س��بعانه ترين جنايات را عليه م��ردم غزه مرتكب مي ش��وند؛ امروز به 
آشكارترين ش��كل ممكن رويارويي جبهه حق و طاغوت در فلسطين 
رخ نمايي مي كند؛ بدون ترديد جنايت هاي صهيونيس��ت ها در همين 
دنيا بي پاسخ نخواهد ماند و خداوند به دست مؤمنين، صهيونيست هاي 

كودك كش را به جزا مي رساند. 
وي با اش��اره ب��ه ۲۵ آذر، روز پژوه��ش و فناوري  گفت: ام��روز مقوله   
بهره گيري از فناوري و توسعه و بسط آن، نه يك انتخاب و اختيار بلكه 
يك الزام است؛ ما امروز ناگزير هس��تيم كه از تجهيزات فناورانه بهره 
بگيريم و اين امر را گس��ترش دهيم؛ در اين حوزه نبايد عقب بمانيم؛ 
بدون ترديد چنانچه در اين عرصه عق��ب بمانيم، بعداً بايد هزينه هاي 
زيادي را متحمل شويم و شايد به هدف و مقصود مطلوب نائل نشويم؛ بر 
همين اساس خطاب به همه مسئولان و بخش هاي قوه قضائيه به ويژه 
معاونت هاي »راهبردي«، »حقوقي«، »مالي، پش��تيباني و عمراني«، 
»مركز آمار و فناوري اطلاعات« و »پژوهش��گاه ق��وه قضائيه« تأكيد 
مي كنم كه نسبت به توسعه و بسط مقوله  فناوري در بخش هاي مختلف 
دستگاه قضا اهتمام بيشتري به خرج دهند و اقدامات ناظر بر اين امر را 

با انسجام هر چه بيشتر انجام دهند. 

حجت الاسلام محسني اژه اي تصريح كرد: اگر چه دستگاه قضايي طي 
سال هاي اخير قدم هاي بلندي را در راستاي هوشمندسازي فرآيندها 
و توسعه رسيدگي هاي الكترونيك برداشته است، اما ضرورت دارد كه 
به حوزه  بهره گيري از فناوري در دستگاه قضا توسعه دهيم و اين عرصه 
را تعميق بخشيم و پيوسته در به روزكردن فناوري هاي كاربردي كوشا 
باشيم. بايد توجه داشت كه تدارك و انجام اقدامات در بخش فناوري، 

هزينه محسوب نمي شود، بلكه سرمايه گذاري است. 
رئيس قوه قضائيه ضمن تشريح كاربردهاي فناوري در ارتقا ی كيفيت و 
كميت رسيدگي هاي قضايي  گفت: اگر تحول مي خواهيم و اگر خواهان 
»كاهش وقوع برخي جرائم« و »پيشگيري از برخي جرائم« و »كاهش 
ورودي ها به دس��تگاه قضا« و همچنين »تقليل فرآيندها« هس��تيم، 
ناگزيريم كه به سمت توسعه و بسط بهره گيري از فناوري هاي روز برويم 

و در اين عرصه تأخير و تعلل نداشته باشيم. 
رئيس دستگاه قضا در ادامه نشس��ت امروز با اشاره به مقوله   سفرهاي 
مستمر استاني هيئت عالي قضايي به مناطق مختلف كشور و بررسي 
و رفع مسائل و مشكلات حقوقي و قضايي استان ها و انجام ديدارهاي 
بي واسطه و مستقيم با مردم و مسئولان استاني  گفت: تجربه نشان داده 
كه انجام سفرهاي استاني و حضور در بين مردم و مسئولان استان ها 
و بررسي ميداني مس��ائل و مش��كلات آنها، تأثير مطلوب و نافعي در 
چاره جويي ها و علاج مس��ائل دارد؛ اين امر، واضح و بديهي اس��ت، اما 
ضرورت دارد كه اين قبيل سفرها، هدفمندتر و مسئله محورتر باشند تا 
از فرصتي كه به واسطه اين سفرها ايجاد مي شود، بهره وافر و بيشتري 

نصيب مردم و مسئولان شود. 
وي گفت: سفرهاي استاني ما در قوه قضائيه تقريباً هدفمند شده و در 
مقاصد استاني خود، از پيش، مس��ائل اولويت دار شناسايي مي شوند و 
اين مسائل بعضاً حل شده يا در مسير رفع شدن هستند؛ به همين سبب 
بايد از دست اندركاران حوزه رياست قوه قضائيه قدرداني به عمل آورم 
كه قبل از برگزاري سفرهاي استاني ما، همراه يا جدا از تيم هاي معاونت 
راهبردي، مقولات مرتبط با استان مقصد را مسئله شناسي مي كنند و 
اين امر را با جزئيات پي مي گيرند و مسائل احصای شده را به طور خاص 
پيگيري مي كنند و همچنين با بخش هاي مختلف در استان از جمله 
حوزه هاي علميه و دانش��گاه ها و فعالان اقتصادي و ساير اقشار ارتباط 

مي گيرند. 
حجت الاس��لام محس��ني اژه اي تصريح كرد: اگر چه تأكي��د دارم كه 
سفرهاي اس��تاني ما در قوه قضائيه تقريباً هدفمند شده است، اما اين 
مقدار، باز هم كفايت نمي كند و بايد اين عرصه هر چه بيش��تر تعميق 
يابد؛ مصوبات س��فرهاي اس��تاني نبايد روي كاغذ بمانند، چراكه در 
آن صورت م��ردم تصور مي كنند صرف��اً يك حرفي زده  و تمام ش��ده؛ 
اجرايي شدن مصوبات سفرهاي استاني و وعده هاي داده شده به مردم 
بايد مس��تمراً و مجدانه پيگيري ش��ود. من به مس��ئولان ذي ربط در 
دستگاه قضايي تأكيد دارم كه پيگيري ها در قبال اجرايي شدن مصوبات 
سفرهاي استاني، بلافاصله بعد از سفر صورت گيرد و هيچ گونه تأخير و 

تعللي در اين مهم صورت نپذيرد. 
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